

Referat af Stenlændernes Grupperådsmøde

Referat af Stenlændernes Grupperådsmøde den 27. februar 2012 kl. 18.30 på Maglevad

41 var mødt op til dette års Grupperådsmøde. Divisionen var repræsenteret ved Christian Sørensen Price. Efter velkomst fra bestyrelsesformand Thomas Nord-Larsen gik vi over til dagsordenen:

1. Valg af dirigent og referent

Morten Frederiksen blev valgt som dirigent.

Inden Grupperådsmødet fortsatte konstaterede dirigenten at mødet var lovligt indkaldt. *(I henhold til "Love for Det Danske Spejderkorps" § 12, stk. 5 skal grupperådsmødet indkaldes med mindst 3 ugers varsel. Indkaldelsen var udsendt lørdag den 4. februar 2010. Dermed var indkaldelsen rettidigt i henhold til lovene)*

Ulla Fremlev blev valgt som referent.

2. Beretning fra bestyrelsen og ledergruppen:

a) Bestyrelsens beretning ved Thomas Nord-Larsen: **Se bilag 1**

b) Ledergruppens beretning ved Jens Velsboe: **Se bilag 2**

Begge beretninger blev godkendt.

3. Fremlæggelse af årsregnskab for 2011

Dennis Fremlev gennemgik årsregnskabet, som var sendt ud sammen med indkaldelsen til grupperådsmødet.

Årsregnskabet blev godkendt.

4. Væsentlige beslutninger om fremtiden

a) Budget 2012/13

Thomas Nord-Larsen gennemgik kort budgettet for 2012/13, som var sendt ud sammen med indkaldelsen til grupperådsmødet og oplyste, at der blandt andet var afsat midler til lakering af gulvet i Laden og indkøb af nyt materiel (yderligere en shelter og brændeskur).

Der er budgetteret med uændret kontingent.

Der var efterfølgende en debat om man vil overveje at få etableret en klatrevæg, som der tidligere har været på tale. Det blev oplyst, at man vil arbejde på at få etableret en klatrevæg, med hjælp fra andre og evt. med midler fra fonde.

Referat af Stenlændernes Grupperådsmøde

Nanda spurgte om hvordan midlerne til Spejdernes Lejr forventes fordelt, om man vil overveje at indføre søskenderabat eller fripladser til familier som ikke har råd til at sende børnene på lejr.

Thomas Nord-Larsen oplyste, at man har besluttet at der bliver givet samme tilskud til alle spejder. Men oplyste, at man altid kan henvende sig til lederne eller bestyrelsen, der vil forsøge at hjælpe med at løse problemet.

Herefter blev der talt om hvordan forældre har mulighed for at være behjælpelig med diverse praktiske opgaver. Der blev orienteret om, at som noget nyt får nye spejderforældre en folder med information om, hvad det vil sige at være forældre til spejdere hos Stenlænderne og hvad de kan bidrage med.

b) Planer for 2012

Jens Velsboe og Thomas Nord-Larsen orienterede om følgende udviklingsplan:

1. Styrkelse af ledergruppen og bestyrelsen ved øget kursusaktivitet indenfor kommunikation og udvikling, samt en opdatering af førstehjælpskurserne.
2. Øget indsats for at få flere spejdere i de yngre årgange.
3. Styrkelse af samarbejdet med det øvrige samfund i særdeleshed i lokalområdet.
4. Udviklingen af muligheden for at få etableret en klatrevæg.

Herefter kom der en lang række forslag til tiltag:

Jeanette fortalte, at kommunen flytter børnene fra børnehaven til SFO i maj måned og foreslog, at Stenlænderne kunne invitere SFO'erne på besøg på Maglevad, så børnene kan se hvad det vil sige at være spejder.

Susanne foreslog, at man lavede en pjece som skolerne kunne uddele. Charlotte foreslog at pjecen også kunne udleveres til børnehavernes skolegrupper. Therese oplyste, at hun meget gerne vil udlevere en pjece i 0. klasse på privatskolen, hvor hun arbejder.

Nanda foreslog, at spejderne til spejdermøder eller lejre kunne få lov til at invitere en ven med.

Der var forslag om, at prøve at være spejder for en dag, hvor Stenlænderne kunne udlåne en spejder.

Martin fortalte, at spejderne i Skovlunde havde aktivitetsdage i den første uge i sommerferien, det havde givet mange nye spejdere.

Therese synes, det havde været en rigtig god ide, at spejderne havde lavet pandekager i Egedalscentret.

Thomas Nord-Larsen takkede for de mange gode forslag, som bestyrelsen vil arbejde videre med.

Referat af Stenlændernes Grupperådsmøde

5. Behandling af indkomne forslag

Der var ikke indkommet forslag.

6. Valg af medlemmer til Bestyrelsen (civile, ledere og ungdomsrepræsentanter)

Civile:

- Niels Andersen blev valgt som bestyrelsesmedlem for 2 år
- Tina Friman blev valgt som kasserer for 2 år

Bestyrelsen består ligeledes af bestyrelsesformand Thomas Nord-Larsen, Doris Skov Larsen og Carsten Nørgaard, som blev valgt sidste år.

Ledere:

- Jens Velsoe (gruppeleder) blev valgt for 2 år
- Pernille Poulsen blev valgt for 2 år
- Kim Andersen blev valgt for 2 år
- Jesper Kok Jørgensen blev valgt for 2 år

Bestyrelsen består ligeledes af Paw Winther Larsen, som blev valgt sidste år.

Unge:

- Martin Hansen blev valgt for 2 år
- Jacob Cowland blev valgt for 2 år
- Anders Cowland blev valgt for 2 år

Bestyrelsen består ligeledes af Jeppe Majlund og Ulf Molich som blev valgt sidste år.

7. Valg af suppleanter til Bestyrelsen (civile, ledere og ungdomsrepræsentanter)

Følgende blev valgt for 1 år:

- Civile: Jeanette Sjölin og Charlotte Jensen
- Ledere: Lisbeth Vester Olesen
- Unge: Anders Juul

Referat af Stenlændernes Grupperådsmøde

8. Valg af medlemmer til korpserådsmødet

Følgende blev valgt for 1 år:

Camilla Gislinge

Jacob Cowland

9. Valg af medlemmer til divisionsrådet

Følgende blev valgt for 1 år:

Kim Andersen

Paw Winther Larsen

Camilla Gislinge

Thomas Nord-Larsen

Charlotte Jensen

10. Valg af revisor og revisorsuppleant

- Revisor: Dennis Fremlev blev valgt for 1 år
- Revisorsuppleant: Ingrid Cederholm blev valgt for 1 år

11. Eventuelt

Christian Sørensen Price fra divisionen redegjorde for divisionsopbygningen og fortalte om tilbud i divisionen:

Kursus for bestyrelsesmedlemmer den 16. april 2012

Divisionsmøde den 27. april 2012 med indlæg om trivsel blandt unge.

Egetræf også for forældre og pårørende den 22. september 2012

Inspirationskursus i september og november 2012

Temadage i september 2012 (præplan for dem der ikke er gamle nok til plankurserne).

Jacob Cowland fra seniorklanen oplyste, at de arrangerer et løb for bestyrelsen lørdag den 14. april 2012.

Morten Frederiksen efterlyste rundvisere til spejdermuseet, som i øvrigt i forbindelse med mødet havde åbent for interesserede. Han efterlyste endvidere interesserede der vil være med til at oprette Stenlændernes æresvæg (Wall of fame). Det er tænkt som en mulighed for, at man kan skrive om én der har gjort noget særligt for Stenlænderne.

Dirigenten afsluttede herpå mødet med tak for god ro og orden.

Ulla Fremlev
Referent

Morten Frederiksen
Dirigent

Thomas Nord-Larsen
Formand



Referat af Stenlændernes Grupperådsmøde

Bilag 1:

Bestyrelsesformandens beretning

Bilag 2:

Grubelederens beretning